
Protokół Nr VIII-03 
z sesji Rady Gminy Skąpe 

odbytej w dniu 16 maja 2003 r. 
 

 
 Przewodniczący – Mirosława Olczak powitał przybyłych na sesję radnych, Wójta,     

Z-cę Wójta, Skarbnika Gminy, Przedstawiciela Zarządu Dróg Wojewódzkich – Cezarego 

Nowaka, Dyrektora Zarządu Dróg Powiatowych – Mirosława Olendra, Sołtysów oraz 

Redaktora Gazety Lubuskiej – Michała Iwanowskiego. Następnie stwierdził, ze obecni są 

wszyscy radni, wobec czego podjęte uchwały będą miał moc obowiązującą. Zaproponował, 

aby do przesłanego porządku obrad do pkt 5 dodać pakt d) dotyczący zmiany Uchwały Nr 

V/37/2203 z dnia 25 lutego 2003r. w sprawie ustalenia liczby punktów sprzedaŜy napojów 

zawierających powyŜej 4,5% alkoholu (z wyjątkiem piwa) przeznaczonych do spoŜycia poza 

miejscem sprzedaŜy jak i w miejscu sprzedaŜy, określenia zasad usytuowania na terenie 

gminy Skąpe miejsc sprzedaŜy napojów alkoholowych oraz określenia warunków sprzedaŜy 

tych napojów. Poddał pod głosowanie przyjęcie zaproponowanej zmiany do porządku obrad. 

W wyniku głosowania zmiana została przyjęta. 

 Radny  - Wiesław Uszak zgłosił wniosek o wyłączenie z porządku obrad uchwały dot. 

odwołania Skarbnika Gminy i przesunięcie jej na następną sesję. 

 Głos zabrał Wójt – Zbigniew Woch gdyŜ jak stwierdził wniosek radnego Uszaka 

dotyczy jego wniosku o odwołanie Skarbnika Gminy. Dodał, Ŝe Gmina Skąpe w ostatnich 

latach osobowo bądź instytucjonalnie często „gościła” na wokandach sądowych. 

Ustawodawca, aby to zmienić przypisał odpowiedzialność jednej osobie i to właśnie na nim 

ciąŜy odpowiedzialność za gminę. Dlatego prosi, aby uszanować wolę wyborców i wolę 

Wójta w doborze współpracowników.  

 W wyniku głosowania przy 3 głosach „za” i 12 „przeciw” wniosek RADNEGO 

Wiesława Uszaka został odrzucony. 

 Po wprowadzonej zmianie porządek obrad przedstawia się następująco: 

1. Otwarcie obrad sesji. 

2. Interpelacje i wnioski. 

3. Informacja o realizacji uchwał Rady i pracy Wójta w okresie międzysesyjnym. 

4. Informacja o stanie dróg oraz planowanych inwestycjach i remontach na drogach 

będących w zarządzie dróg wojewódzkich powiatowych. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie: 

a) zasad i trybu prowadzenia konsultacji z mieszkańcami Gminy Skąpe, 



b) przeprowadzenie konsultacji z mieszkańcami sołectwa Niesulice w sprawie podziału 

sołectwa Niesulice, 

c) odwołania Skarbnika Gminy, 

d) zmiany Uchwały Nr V/37/2003 z dnia 25 lutego 2003r. w sprawie ustalenie liczby 

punktów sprzedaŜy napojów zawierających powyŜej 4,5% alkoholu (z wyjątkiem 

piwa) przeznaczonych do spoŜycia poza miejscem sprzedaŜy jaki i w miejscu 

sprzedaŜy, określenia zasad usytuowania na terenie gminy Skąpe miejsc sprzedaŜy 

napojów alkoholowych orz określenia warunków sprzedaŜy tych napojów. 

6. Przyjęcie protokołu z VII Sesji Rady Gminy Skąpe. 

7. Zamknięcie obrad. 

 

Wobec wyczerpania pkt 1 porządku obrad, przystąpiono do realizacji kolejnych punktów. 

 

Ad. 2 

 Sołtys wsi Międzylesie – Józef Działo zapytał jakie są plany remontu drogi Podła 

Góra – Sycowie, gdyŜ droga ta jest prawie nieprzejezdna z powodu duŜej ilości dziur, 

a następnie zapytał czy będzie przeprowadzone w tym roku odgławianie drzew przy drodze 

w Międzylesiu. 

 Sołtys wsi Węgrzynice – Jolanta Gładysiak zwróciła uwagę, Ŝe 40 drzew w jej 

miejscowości równieŜ kwalifikuje się do cięć sanitarnych. Zapytała czy planowany jest 

remont dalszego ciągu drogi Węgrzynice – GryŜyna.  

 Radna – Halina Staszyńska zauwaŜyła, ze na cmentarzu w Ołoboku stoi stary krzyŜ, 

który naleŜałoby naprawić, gdyŜ moŜe zawalić się na pobliskie pomniki. 

 Przewodniczący Osiedla w Ciborzu – Andrzej Kołakowski poinformował, Ŝe 

mieszkańcy bloków połoŜonych w sąsiedztwie stadionu w Ciborzu narzekają, Ŝe auta tam 

wjeŜdŜające bardzo kurzą. Prosił, aby zrobić coś, aby zapobiec temu. 

 Sołtys wsi Ołobok – Mirosława Tomczyk poprosiła, aby przyspieszyć wizytę 

w Ołoboku Komisji ds. Porządku Publicznego, Spraw komunalnych i Mieszkaniowych 

i ukrócić proceder zanieczyszczania kanału i burzówki – ściekami. 

 Sołtys wsi Zawisze – Stefan kostrzewa zapytał Pana Wójta kiedy rozpocznie się 

kontynuacja remontu świetlicy w Zawiszy. 

 W-ce Przewodniczący – Józef Roszczyk poinformował, Ŝe w miejscowości Łąkie 

zniszczonych jest6 lamp oświetleniowych. Następnie wystąpił do Pana Wójta z wnioskiem 

o wprowadzenie zakazu palenia papierosów na terenie Urzędu Gminy. 



 Radna – Ewa Romanik poinformowała, Ŝe zgłosił się do niej mieszkaniec Radoszyna 

ze skargą dot. zatkanego przepływu wody na stawku Pana Kusia w wyniku którego podnosi 

się poziom wody na łąkach. 

 

Ad. 3 

 Wójta – Zbigniew Woch przestawił informację ze swojej pracy w okresie 

międzysesyjnym: 

- poinformował, Ŝe prowadzone są przygotowania do festynu majowego oraz Ŝe wspólnie 

z Przewodniczącym i Wiceprzewodniczącym czynili starania w celu pozyskania funduszy od 

sponsorów; 

- w związki ze zbliŜającym się referendum i koniecznością utworzenia dodatkowego obwodu 

głosowania w szpitalu w Ciborzu odbyło się spotkanie z dyrektorem szpitala. Następnie 

wyjaśnił, Ŝe członkowie obwodowych komisji wyborczych wybierani byli spośród osób 

zgłoszonych przez partie polityczne lub stowarzyszenia. W przypadku, gdyby liczba osób 

zgłoszonych była mniejsza niŜ liczba członków nastąpiłoby losowanie spośród osób, które 

same zgłosiły się. W związku z tym, Ŝe uprawnione instytucje zgłosiły większą niŜ konieczna  

liczbę członków losowanie przeprowadzone było spośród nich a lista dodatkowa nie została 

wykorzystana; 

- poinformował zebranych, ze została wydana decyzja o oddłuŜeniu Wojewódzkiego Szpitala 

dla Nerwowo i Psychicznie Chorych w Ciborzu; 

- oznajmił, Ŝe zostały wydzierŜawione dwie działki w m. Niesulice oraz Ŝe sprzedano dwa 

lokale komunalne – w Darnawie i w Skąpem; 

- powiadomił, Ŝe wraz z Wiceprzewodniczącym uczestniczył w zabawach leśnych 

organizowanych przez Nadleśnictwo Świebodzin, w których po raz trzeci wygrała PSP 

Węgrzynice; 

- stwierdził, Ŝe dokonano wstępnych  ustaleń mających na celu zlikwidowanie kasy 

w Urzędzie Gminy i utworzenia w jej miejsce Agencji PKO. 

 Następnie udzielił odpowiedzi na pytania zadane w interpelacjach: 

a) ustosunkowując się do prośby Pani Staszyńskiej obiecał, Ŝe w poniedziałek zleci 

zbadanie tematu krzyŜa, 

b) odnośnie drogi dojazdowej na stadion w Ciborzu, to zleci wykopanie poprzecznej 

belki, a szczegóły ustali z Zarządem Osiedla, 



c) Komisja ds. Porządku Publicznego … wkrótce zjawi się w Ołoboku. Poprosił 

o spotkanie z Sołtysem z Pałcka, gdyŜ podczas wizyty komisji okazało się, Ŝe wiele 

posesji było zamkniętych. 

d) Poinformował, Ŝe w dniu dzisiejszym otrzymał wstępną wycenę remontu świetlicy 

w Zawiszy i jak sądzi od poniedziałku będą kontynuowane prace remontowe, 

e) Odnośnie oświetlenia w m. Łąkie wyjaśnił, Ŝe zdaje sobie sprawę z tego, Ŝe stan 

punktów świetlnych w naszej gminie znacznie odbiega od standardów w innych 

gminach. 

Ad. 4 

 Cezary Nowak – z Zarządu Dróg Wojewódzkich poinformował, Ŝe przez teren gminy 

przebiegają dwie drogi wojewódzkie Świebodzin – Krosno Odrzańskie i Skąpe – Sulechów. 

W roku 2002 wykonanych zostało 7,5 km nakładek bitumicznych, co pochłonęło kwotę 800-

900 tyś. Zł Przeprowadzane były takŜe konserwacje rowów i odbudowa tam gdzie ich nie ma. 

W roku 2003 ZDW przewiduje: 

- uzupełnienie oznakowania poziomego (linie na jezdniach, przejściach dla pieszych itp.), 

- koszenie traw, 

- remonty cząstkowe, 

- dokonanie wyceny i wykupienie budynków na zakręcie drogi w Radoszynie. 

W roku 2004 planowane jest dokończenie remontu nawierzchni na trasie Skąpe – Sulechów. 

 W-ce Przewodniczący – Józef Roszczyk poinformował, Ŝe podczas remontu przepustu 

na drodze Radoszyn – Chociule, wszystkie auta korzystały z objazdu przez miejscowość 

Łąkie, co spowodowało ogromne zniszczenia w nawierzchni. W związku z tym zadał pytanie 

kiedy zostanie połoŜona nowa nawierzchnia? 

 Dyrektor ZDP – Mirosław Olender wyjaśnił, Ŝe obecnie jest przygotowany projekt 

dotyczący remontu tej drogi, który został poprzedzony badaniem stanu nawierzchni. Okazało 

się, Ŝe na pewnych odcinkach droga jest tak zniszczona, Ŝe trzeba będzie budować ją od 

nowa. Dodał, Ŝe toczą się negocjację i moŜe remont przeprowadzony będzie jeszcze w tym 

roku. 

 Radny – Wiesław Uszak poinformował, Ŝe minęły dwa lata od rozebrania budynków 

przy skrzyŜowaniu w m. Skąpe. Zapytał na jakim etapie jest dokumentacja i co ona 

przewiduje. 

 Dyrektor ZDW – Cezary Nowak wyjaśnił, ze dokumentacja została zakończona 

w 2002r. Przewiduje ona chodniki po dwóch stronach srogi i likwidację wysepki koło 



kościoła. Jest teŜ pozwolenie na budowę – ale brak środków finansowych. W związku z tym, 

Ŝe wszystkie fundusze przeznaczone są na Radoszyn, moŜe obiecać utwardzenie pobocza. 

 Sołtys wsi Skąpe – prosi, aby prace na drogach wykonać jak najszybciej, gdyŜ przez 

teren gminy przejeŜdŜają auta jadące z zagranicy i w związku z tym droga ta ma duŜe 

znaczenie. 

 Sołtys wsi Łąkie – Henryk Kosicki zauwaŜył, Ŝe podczas łatania dziur na drodze 

w m. Łąkie nie zostały usunięte dziury koło przystanku. 

 Dyrektor ZDP – Mirosław Olender poinformował, Ŝe są problemy z egzekwowaniem 

zakończenia prac od firmy, które przeprowadziła remont przepustu. 

 Wójt – Zbigniew Woch zauwaŜył, Ŝe w Gminie wiele się zmieniło jeśli chodzi o stan 

nawierzchni dróg. Ciesz się, Ŝe podejmowane są działania dot. zakrętu w Radoszynie. 

Poprosił o kontynuowanie remontu nawierzchni na drodze Kaliszkowice - Pałck. 

 Dyrektor ZDP – Mirosław Olender poinformował, Ŝe prawie 50% dróg powiatowych 

przebiegających przez teren gminy Skąpe jest zdewastowanych i nadaje się do całkowitej 

modernizacji. W pierwszej kolejności naprawiane będą drogi łączące gminę z Powiatem. 

Typując drogi do remontu ocenia się stan nawierzchni, natęŜenie ruchu. 

Zakres prac wykonanych w ostatnich latach: 

- odnowiono nawierzchnię drogi Lubogóra – Ołobok, Ołobok – Kalinowo, Cibórz – Skąpe 

(1,5 km), 

- rozpoczęto odnawianie nawierzchni Ołobok – Skąpe (4 km), 

- Ołobok – udało się wyremontować 3 mosty. 

Zamierzenia inwestycyjne na 2003r. – zaplanowana kwota ponad 1 mln zł: 

- projekt prac na drogę Skąpe – Łąkie, 

- modernizacja drogi Rokitnica – Ołobok (PHARE), 

- remonty cząstkowe, 

- koszenie poboczy, 

- wymiana znaków, 

- konieczny jest remont mostu Cibórz – Skąpe, ale nie jest pewien czy uda się to zrobić w tym 

roku. 

Plany dot. zieleni – jeśli będą środki to w większych miejscowościach drzewa będą 

odgławiane i przycinane. W roku bieŜącym na odgławianie pieniędzy juŜ nie ma. 

Droga Podła Góra – Sycowice – w ciągu 2 tygodni będzie wyremontowana. 

Droga w kierunku GryŜyny w połowie jest juŜ wyremontowana, za tydzień ekipa ma wrócić 

i kontynuować remont. 



Występują problemy z przetargami na remonty cząstkowe tzw. ciśnieniowe – gdyŜ 2 razy 

konieczne było uniewaŜnienie przetargów, poniewaŜ zgłaszające się firmy okazywały się 

niesolidne. 

 Radna – Ewa Romanik zwróciła uwagę, Ŝe droga Cibórz – Skąpe remontowana była 

3-4 lata temu, a juŜ w pewnych miejscach pojawiają się dziury. Ponadto na odcinku bliŜej 

Ciborza pobocze jest za wysoko i nie ma odpływu wody zimą, co jest przyczyną pękania 

nawierzchni.  

 Dyrektor ZDP – Mirosław Olender wyjaśnił, Ŝe tam gdzie jest połoŜona nowa 

nawierzchnia jest to zrobione a na odcinku, o którym wspomina radna, droga nie była jeszcze 

na tyle zniszczona, Ŝeby robić od podstaw – jednak zostanie to wykonane. 

 Radny – Zdzisław Roszak poprosił o podcięcie gałęzi na drodze Podła Góra – 

Sycowice, gdyŜ jadący tamtędy autobus zahacza o nie. Następnie zapytał, czy jest plan na 

najbliŜsze lata dot. przycinki drzew? Poinformował równieŜ, Ŝe przy przystanku PKS 

w Podłej Górze podczas ulewy robi się ogromna kałuŜa, która blokuje dostęp do przystanku. 

 Przewodniczący Rady – Mirosław Olczak na drodze Niekarzyn – Kępsko w lutym br. 

był przeprowadzony remont, a dziś znowu są dziury. Zapytał czy są szanse na solidniejszy 

remont. 

 Dyrektor ZDP – Mirosław Olender odpowiadając na pytanie Przewodniczącego 

wyjaśnił, Ŝe nie ma w tej chwili na to funduszy. W czerwcu zostanie przeprowadzony remont, 

ale nie wielki. 

 Przewodniczący – Mirosław Olczak poprosił, o przysłanie spychacza, w celu 

oczyszczenia nawierzchni drogi w miejscowości Niekarzyn. 

 Sołtys wsi Darnawa – Piotr Olszewski zwrócił uwagę, Ŝe na trasie Skąpe – Darnawa 

jest garb utrudniający poruszanie się samochodów oraz na to, iŜ droga jest za wąska co 

uniemoŜliwia wyminięcie. Następnie dodał, Ŝe droga Darnawa – Radoszyn jest bardzo 

zdewastowana. 

 Sołtys wsi Międzylesie – Józef Działo poprosił aby w Międzylesiu, ze względu na 

bezpieczeństwo dzieci pomalować znaki poziome przejścia dla pieszych koło sklepu i szkoły. 

 Dyrektor ZDP – Mirosław Olender poinformował, Ŝe przekaŜe sprawę Staroście 

i wydziałowi komunikacji. Dodał, Ŝe w roku ubiegłym odłoŜono ten temat stwierdzając, Ŝe 

nie ma na tej drodze aŜ tak duŜego natęŜenia ruchu. 

 Przewodniczący Rady Mirosław Olczak podziękował zaproszonym gościom za 

przybycie i ogłosił 10 min. Przerwę. 

 



Ad. 5 

a) Przewodniczący Rady – Mirosław Olczak odczytał projekt uchwały w sprawie zasad 

i trybu prowadzenia konsultacji z mieszkańcami Gminy Skąpe. Następnie poprosił 

przewodniczących poszczególnych komisji o wyraŜenie opinii w sprawie w/w 

uchwały. Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. Przewodniczący poddał 

pod głosowanie przyjęcie projektu. W wyniku głosowania uchwała Nr VIII/49/2003 w 

sprawie j/w została przyjęta jednogłośnie i stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu. 

b) Przewodniczący rady – Mirosław Olczak odczytał projekt uchwały w sprawie 

przeprowadzenia konsultacji z mieszkańcami sołectwa Niesulice w sprawie podziału 

sołectwa Niesulice. Wójt Zbigniew Woch dodał, Ŝe termin konsultacji ustalono na 

dzień 24 maja br. Następnie Przewodniczący rady poprosił przewodniczących 

poszczególnych komisji o wyraŜenie opinii w sprawie w/w uchwały. Komisje 

pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. Przewodniczący poddał pod głosowanie 

przyjęcie projektu. W wyniku głosowania uchwała Nr VIII/47/2003 w sprawie j/w 

została przyjęta jednogłośnie i stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

c) Przewodniczący Rady Mirosław Olczak odczytał projekt uchwały w sprawie 

odwołania Skarbnika Gminy. Następnie poprosił przewodniczących poszczególnych 

komisji o wyraŜenie opinii w sprawie w/w uchwały. Komisje pozytywnie 

zaopiniowały projekt uchwały. 

Wójt – Zbigniew Woch poinformował, Ŝe na Komisjach temat odwołania Skarbnika 

był szerzej omówiony. Prosi o potraktowanie jego wniosku jako czegoś naturalnego, 

gdyŜ jest on wynikiem jego własnej nauki i oceny ludzi sprawujących władzę 

urzędniczą. Pod adresem skarbnika nie tworzy zarzutów o niegospodarność – ma inną 

filozofię gospodarowania finansami gminy. Chce w spokoju i uczciwie działać na 

rzecz swojej Gminy. W najbliŜszym czasie nie przewiduje mianowania na stanowisko 

skarbnika gminy. Przez kilka miesięcy pani Stanisława Nowaczyk będzie pełniła 

obowiązki skarbnika gminy. 

Przewodniczący poddał pod głosowanie przyjęcie projektu uchwały. W wyniku 

głosowania uchwała Nr VIII/50/2003 w sprawie j/w została przyjęta przy dwóch 

głosach wstrzymujących i jednym przeciw i stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu. 

d) Przewodniczący Rady – Mirosław Olczak odczytał projekt uchwały w sprawie zasad 

i trybu prowadzenia konsultacji z mieszkańcami Gminy Skąpe. Następnie poprosił 



przewodniczących poszczególnych komisji o wyraŜenie opinii w sprawie w/w 

uchwały. Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. Przewodniczący poddał 

pod głosowanie przyjęcie projektu. W wyniku głosowania uchwała Nr VIII/48/2003 

w sprawie j/w została przyjęta jednogłośnie i stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu zmiany Uchwały Nr V/37/2003 z dnia 25 lutego 2003r. w sprawie ustalenia 

liczby punktów sprzedaŜy napojów zawierających powyŜej 4,5% alkoholu 

(z wyjątkiem piwa) przeznaczonych do spoŜycia poza miejscem sprzedaŜy jak 

i w miejscu sprzedaŜy, określenia warunków sprzedaŜy tych napojów. 

 

Ad. 7 

 Przewodniczący Rady – Mirosław Olczak poinformował, Ŝe protokół z poprzedniej 

VII sesji był wyłoŜony do wglądu. W związku z tym poddał pod głosowanie jego przyjęcie. 

W wyniku głosowania protokół został przyjęty jednogłośnie. 

 Wiceprzewodniczący rady – Józef Roszczyk omówił pokrótce przygotowania do 

festynu „Gmina Skąpe w drodze do Unii Europejskiej”. Dodał, Ŝe udało się zebrać 7 tys. 

złotych od sponsorów i zapewnił, Ŝe na niedzielę będą zorganizowane dojazdy dla dzieci. 

Następnie zaprosił wszystkich do wzięcia udziału w festynie. 

 Radny – Wiesław Uszak przypomniał, Ŝe podczas opłatka gminnego zobowiązał się 

dofinansować wycieczkę dla dzieci. Obiecał, Ŝe za parę dni na konto gminy wpłynie 500 zł. 

Poprosił o informację o sposobie wykorzystania środków. 

 

Ad. 8 

 Przewodniczący Rady – Mirosław Olczak o godz. 12.00 zamknął obrady VIII Sesji 

rady Gminy Skąpe. 

 

        Przewodniczący Rady 

            Mirosław Olczak 


